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Teema: Tuuleparkide rajamise kavatsus Türi valla territooriumile

Türi vallavalitsus 

 

Teadmiseks 

Väljaotsa küla liikmed 

Villevere Külaselts  

Kahala kontaktisik: Sigrit Kreitsmann 

Äiamaa kontaktisik: Kadi Valder 

KUME külaselts  

Kabala kontaktisik: Õnne Roosileht 

Retla kontaktisik: Monika Reinberg 

Oisu Kultuuri ja Arengu Selts 

Raukla kontaktisik: Kati Nõlvak  

Kärevere kontaktisik: Ülle Välimäe 

 

Tuuleparkide rajamine Türi valla territooriumile 

 

Tulenevalt Türi vallavalitsuse, Kohaliku omavalitsuse eriplaneeringu asukoha eelvaliku lähteseisukohtade 
ja keskkonnamõju strateegilise hindamise programmi avalik väljapanek olen alljärgneval seisukohal: 

tuuleparkide rajamine Türi valda ei lähe kokku vallaelanike missiooni ja visiooniga tagada ja suurendada 
elanike heaolu ning arendada Türi vallast kõrgelt hinnatud elukeskkonnaga omavalitsus.  

 

Teen ettepaneku Türi Vallavalitsusele tuulepargi eriplaneeringu algatamisest keelduda.  
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Põhjused: 

Keegi ei ole selgitanud mis tuuleparkide ehitamise lubamisega vallas saavutame? On selleks rahvaarvu 
vähenemise peatamine, sotsiaalse ja kultuurilise arengu või hoopiski majandusliku õitsengu saavutamine? 
Selle aasta alguses, andis toonane majandus- ja taristuminister Riina Sikkut valitsuskabinetis ülevaate 
tuuleparkide arengutest. Juba selleks hetkeks (jaanuar 2023) oli Eesti maismaa- ja merealadel käimas 
tuuleparkide arendusi mahus, mis ületab kordades 2030. aastaks seatud eesmärke. Lisaks käib arutelu 
tuumajaama rajamisest ja suurte meretuuleparkide rajamisest. 

Mis aga motiveerib sellises teadmises Türivalda üldse tuuleparkide rajamist lubama? Mis kasu saab Türi 
valla elanik tuuleparkide rajamisest ja millist otsest kasu saavad tuuleparkide kavandatavatesse 
piirkondadesse jäävad elanikud? Mis läheb vallarahvale paremaks? Vaadetes tuuleparkide rajamisest 
huvitatud, ehk eriplaneeringu arendaja Vindr Baltic OÜ tausta Äriregistrist 
https://ariregister.rik.ee/est/company/16370791?active_tab=proceeding_info , on selge, et tegemist on 
ettevõttega, kelle huvides ei ole kohaliku elu edendamine, vaid toota rahvusvahelisele ettevõttele kasumit. 
Lisaks on käesoleva kirjatüki koostamisel juriidilisel isikul, Vindr Baltic OÜ (16370791) seisuga 
15.12.2023 maksuvõlg. Miks me oleme koheselt valmis oma maal lubama toimetada isikutel, kelle tegevuse 
tegelikke järelmõjud ei ole meile lõpuni selged? Levinud on teadmine, et oleme orjarahvas ja jäämegi 
selleks seni, kuni ise sel kesta laseme. Lähtudes Türi valla tuuleparkide eriplaneeringu asukoha eelvaliku 
lähteseisukohad ja keskkonnamõju strateegilise hindamise programm 
https://www.tyri.ee/documents/101289/38565434/T%C3%BCri+EP+LS+ja+KSH+programm.pdf/322
19855-7a9f-4f7a-a546-4a6fa3f8fd6b on käesoleval ajal ainult selge see, et juhul kui asutakse tuuleparki/-
parke rajama (olenemata planeeritavast alast) kaasnevad sellega olulised keskkonnamõjud.  

Eriplaneeringu ja keskkonnamõjude strateegilisel hindamisel (KSH) ei ole näiteks ära toodud mürakaarti, 
mis näitaks elektrituulikute poolt põhjustatud arvutusliku müra levikut. Samuti ei ole ära toodud 
tuulegeneraatorite ehitusperioodi ja kasutusaega, ja nende tehnilisi omadusi. Põhjusi on veel ja veel.  

Eeldan, et küsimusi võib Türi vallavalitsusest küsima jäädagi, kuigi nendele küsimustele vastuste andmine 
on nende kohustus. Eelkõige Türi Vallavolikogu liikmetel, kes otsustasid algatada 27.09.2018 otsusega nr 
56 Türi valla üldplaneeringu ja selle keskkonnamõju strateegilise hindamise (KSH). Sama tuleb otse küsida 
Türi Vallavolikogu liikmetelt, kes võtsid vastu 26.01.2023 otsusega nr 9 „Kohaliku omavalitsuse 
eriplaneeringu ja keskkonnamõju strateegilise hindamise algatamine" otsuse.  

Lõpetuseks: 

Need isikud, kes otsustasid eriplaneeringu ja keskkonnamõju strateegilise hindamise algatamise, peavad 
seda meile, vallakodanikele selgitama, miks nad on tuuleparkide rajamisest huvitatud ja kas hääletades 
esindasid nad neid valinud vallakodanike huve?  

 

Jään ootama konstruktiivset tagasisidet antud teemal. 

 

 
--  
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